
nummer partij vraag bladzijde antwoord

100 GL Het College heeft geen programma Klimaat & Energie. Hoe is deze keuze tot stand gekomen? Worden in de volgende 

halfjaarsrapportage wel  programma's over klimaatadaptatie (aanpassing en ecologie) en klimaatmitigatie (bv. 

energietransitie)  opgenomen in de hoofdstructuur?

2 Als er een nieuw college is geinstalleerd zal het uitvoeringsprogramma Klimaat besproken worden met de Raad.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

1 CDA Langer vergaderen kost structureel € 10.000,- extra.  Hoe zijn deze extra kosten precies opgebouwd? 5 Langer vergaderen leidt tot hogere kosten omdat er meer externe inzet nodig is. Bijvoorbeeld voor de technische ondersteuning tijdens 

vergaderingen, het langer uitzenden van vergaderingen, het maken van meer ondertitelingen en het maken van een lager verslag. 
28 VVD Kwamen de gemeenteraadsverkiezingen onverwacht voor het college dat de uitgaven niet waren gepland? 5 De Griffie weet van te voren niet wat de verkiezingen gaan kosten. Het Presidium besluit namelijk over de keuzes die gemaakt worden, gebaseerd 

op een ambitieniveau rondom de gemeenteraadsverkiezingen. De keuze kan gemaakt worden om voortaan structureel voor verkiezingsjaren € 

10.000 extra aan te vragen.
63 GL Hogere kosten vanwege langere raadsvergaderingen zijn deels te voorkomen door een andere overlegstructuur. Zijn er 

plannen om deze spoedig te hervormen?

5 Ja, op grond van de BMC rapportage wordt in een nieuwe werkgroep gekeken naar het optimaliseren van de overlegstructuren van de 

gemeenteraad.
96 GL ICT ondersteuning raad wordt structureel € 25.000 extra. Waren er dan geen kosten aan de gemeenschappelijke regeling 

met ICT Delft? En zo ja, waarom wordt het nu dan zoveel duurder?

5 De gemeenteraad heeft nooit ondersteuning gekregen van ICT Delft. ICT Delft richt zich alleen op ondersteuning van de kantoorautomatisering van 

de ambtenaren.
97 GL Verkiezingskosten hebben we in 2026 weer. Het lijkt verstandig om die dan ook alvast weer op te nemen. 5 Ja, de incidentele kosten zullen voor de gemeenteraadsverkiezingen in 2026 worden opgenomen.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

2 CDA Wat is de onderbouwing van twee FTE extra capaciteit? Waarom geen 1, 3 of 1,5 FTE? En hoe worden de taken verdeeld? 

Hoe is de verhouding inwoners/ondernemers?

6 Een onderbouwing hiervan kunt u terugvinden in de bijlage van de raadsinformatiebrief "Doorpakken op ondermijning: Aanpak ondermijning 2022 en 

verder" onder Hoofdstuk 3: Aanpak voor ondermijning onder "Opleiding BOA (‘s) tot specialist ondermijning" en onder Hoofdstuk 4: Financiele 

borging aanpak ondermijning.  Zij zijn er beide voor burgers en ondernemers.
3 CDA Wat is de onderbouwing van 1 FTE projectleider? 6 Een onderbouwing hiervan kunt u terugvinden in de bijlage van de raadsinformatiebrief "Doorpakken op ondermijning: Aanpak ondermijning 2022 en 

verder" onder Hoofdstuk 3: Aanpak voor ondermijning onder "Aanstellen uitvoerend projectleider". 
4 CDA Opgeteld komen de bedragen uit de alinea’s boven de tabel (€ 341.000,-) niet overeen met bedrag in tabel (€ 256.000,-). 

Graag een toelichting.

7 De € 256.000,- bedraagt een structurele investering op de aanpak van ondermijning. De overige € 85.000,- bedraagt een incidentele investering op 

de aanpak van ondermijning. Dit staat verkeerd aangegeven in de tekst als zijnde structureel. Een specificatie hiervan kunt u terugvinden in de 

bijlage van de raadsinformatiebrief "Doorpakken op ondermijning: Aanpak ondermijning 2022 en verder" onder Hoofdstuk 4: Financiele borging 

aanpak ondermijning.
19 RB Het gaat hierbij om een doorlichting van 2.000+ bedrijven (inclusief meerdere bedrijfsconstructies zoals bijvoorbeeld BV’s, 

NV’s, VOF’s, etc. die op een adres zijn gevestigd) door middel van Data Vergaring en Data Analyse, waarbij de bedrijven 

ook financieel en fiscaal worden doorgelicht. Om wat voor bedrijven gaat het hier?

7 Alle bedrijven per pand in de Plaspoelpolder niet zijnde VvE's, nutsbedrijven of andere aan overheid gerelateerde organisaties.

49 PVDA Aanpak georganiseerde en ondermijnende criminaliteit : Specificatie / grondslag van 20.000 zowel de opstartkosten als de 

continuering

6 Een specificatie hiervan kunt u terugvinden in de bijlage van de raadsinformatiebrief "Doorpakken op ondermijning: Aanpak ondermijning 2022 en 

verder" onder Hoofdstuk 4: Financiele borging aanpak ondermijning.
50 PVDA Financiele gevolgen : Het bedrag blijft de komende jaren hetzelfde. Is de strategie dat de aanpak succesvol zal zijn of dat 

ondermijning een structureel probleem zal blijven?

7 Beide: Ondermijning is een structureel probleem, en om het succesvol aan te pakken is een structurele investering nodig. 

64 GL Hoe is de samenwerking met Den Haag, Delft en andere regiogemeenten w.b. de aanpak ondermijning? Een regionale 

aanpak heeft meer slagkracht dan een lokale, aangezien deze problematiek in de hele regio speelt.

6 Er is, naast een lokale aanpak, op ambtelijk en bestuurlijk niveau intensieve samenwerking met de regiogemeenten op ondermijning. Dit komt de 

slagvaardigheid met betrekking tot de aanpak van ondermijning ten goede. Rijswijk kan terugvallen op regionale partners, maar dat betekent ook dat 

regionale partners terug moeten kunnen vallen op Rijswijk en wij onze slagvaardigheid op hetzelfde niveau als de regionale partners moeten 

brengen.
65 GL Om hoeveel Rijswijkse jongeren gaat het en hebben wij hen in beeld? 6 Wij hebben slechts het deel van de jongeren in beeld dat antecendenten heeft. Hoeveel jongeren zonder antecedenten zich met ondermijnende 

activiteiten bezighouden is niet bekend.
66 GL Vorig jaar was het plan er al om de Plaspoelpolder op ondermijning door te lichten. Is hier nog niet mee begonnen? Waarom 

niet? En als er wel mee is begonnen, wat is er dan aangetroffen? Wanneer ontvangt de raad resultaten en wat gaat de 

aanpak zijn als er inderdaad ondermijning wordt aangetroffen?

7 Dit betreft een doorlichting (risicoscan) op branches dat uitgevoerd wordt door het Regionaal Informatie en Expertisecentrum (RIEC). Deze 

doorlichting is gaande. Het resultaat hiervan wordt in Q32022 op hoofdlijnen bekend gemaakt. De doorlichting van 2000+ bedrijven op de 

Plaspoelpolder is een grondiger en completer vervolgonderzoek naar ondermijning op de Plaspoelpolder.
80 GL Project Deal Breakers wat heeft dat tot nu toe opgeleverd, zijn de beoogde doelen behaald? Is er sprake van minder 

aanwas?

6 De vijf deelnemende gemeenten aan de pilot Dealbreakers zijn nog volop bezig. De pilot stopt eind 2022. Tevens wordt voor het einde van 2022 een 

handreiking gedeeld met de 27 gemeenten uit de eenheid Den Haag, met daarin de werkzame elementen die lokaal toegepast kunnen worden voor 

het voorkomen van jonge aanwas. De uitwerking van het project kent een lange adem, waardoor de uiteindelijke effecten pas op langere termijn 

bekend zullen zijn.
81 GL Voor wie zijn de communicatie en awareness trainingen? 6 Deze zijn bedoeld voor professionals en burgers (vrijwilligers) die met jongeren in contact komen.

98 GL Vijf  maal de kop “aanpak georganiseerde en ondermijnende criminaliteit” . klopt dit? 6 Een onderverdeling van thema's is per abuis weggelaten.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

51 PVDA Risico inschatting inflatie exploitatiebudgetten SB en ORD 2022 : Wat is de grondslag voor de % van de prijsstijging voor de 

genoemde disciplines

8 De CBS-index is hierbij leidend.

82 GL Maaien en krozen, wordt er met het maaien rekening gehouden met het broedseizoen van de (water) vogels, jonge egels 

etc . (Maai me niet in mei)

9 Er wordt conform de wet Natuurbescherming gewerkt.

99 GL Waaraan gaan we de €10.000 uit de reserve voor verkeersveiligheid uitgeven? 8 De besteding is met name voor praktische cursussen voor verbetering van verkeersveilig gedrag in het verkeer voor een aantal specifieke 

doelgroepen. Bijvoorbeeld omdat er in de coronaperiode en nu net erna meer gebruikers (jeugd, bezorgdiensten, ouderen) van e-bikes zijn. Maar 

ook omdat we zien dat de doelgroep fietsers en bromfietsers (vaak jeugd) steeds vaker betrokken raakt bij een ongeval. Ook opfriscursussen voor 

fietsers (zoals Doortrappen voor 65+) en de groeiende groep scootmobielgebruikers vallen er onder. De cursussen worden ingekocht en 

georganiseerd door o.a. Veilig verkeer Nederland. Daarnaast worden er bewustwordingscampagnes (bijv. snelheid en fietsverlichting) van 

gefinancierd. 
101 GL Er wordt genoemd dat de overschrijding naar verwachting niet kan worden opgevangen binnen bestaande middelen. Hoe 

wordt deze 28.800 euro dan wel opgevangen?

8 We zijn op zoek naar een financiele oplossing binnen de bestaande middelen. Als dit niet mogelijk is, zal dit een overschrijding van het budget tot 

gevolg hebben.
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nummer partij vraag bladzijde antwoord

nummer partij vraag bladzijde antwoord

29 VVD Wat zijn deze eenmalige lasten binnen het taalbeleidsplan? 11 Deze zijn bestemd voor de Pilot Jongeren zoals genoemd in het onlangs door uw raad vastgestelde taalbeleidsplan "het start met Taal"

52 PVDA Ontwikkelingen leerlingenvervoer : Is het gewenselijk dat vervoerkosten als kosten worden opgenomen in het 

onderwijsbeleid?

11 Ja, de kosten voor het leerlingenvervoer horen bij Programma Onderwijs. De wettelijke basis voor het verstrekken van een vergoeding voor het 

leerlingenvervoer is neergelegd in de onderwijswetten.
53 PVDA Waar wordt het overschot van 190.000 euro lokaal netwerk onderwijs-bedrijfsleven aan besteed in 2022? 11 Conform de voorgestelde aanpak is er in 2021 een pilot gedraaid i.s.m. JINC voor het realiseren van extra bliksemstages. Daardoor hebben 400 

Rijswijkse leerlingen deel kunnen nemen aan een praktijkervaring. Wegens succes van de pilot, breiden we deze aanpak en samenwerking uit. 

Zowel in aantallen leerlingen als scholen. Overige actiepunten zijn in 2021 voorbereid en worden momenteel in 2022 gerealiseerd/verzilverd, 

waaronder de realisatie van de Energy Cave als educatiecentrum en excursie locatie voor het onderwijs (PO, VO en MBO). Derhalve liggen het 

zwaartepunt van de feitelijke uitgaven in 2022. Ook de communicatie uitgaven, behorende bij de diverse activiteiten worden in 2022 ingezet.

58 PVDA Waar wordt het overschot van 190.000 euro lokaal netwerk onderwijs-bedrijfsleven aan besteed in 2022? 11 Conform de voorgestelde aanpak is er in 2021 een pilot gedraaid i.s.m. JINC voor het realiseren van extra bliksemstages. Daardoor hebben 400 

Rijswijkse leerlingen deel kunnen nemen aan een praktijkervaring. Wegens succes van de pilot, breiden we deze aanpak en samenwerking uit. 

Zowel in aantallen leerlingen als scholen. Overige actiepunten zijn in 2021 voorbereid en worden momenteel in 2022 gerealiseerd/verzilverd, 

waaronder de realisatie van de Energy Cave als educatiecentrum en excursie locatie voor het onderwijs (PO, VO en MBO). Derhalve liggen het 

zwaartepunt van de feitelijke uitgaven in 2022. Ook de communicatie uitgaven, behorende bij de diverse activiteiten worden in 2022 ingezet.

67 GL Voor het Lokaal netwerk onderwijs-bedrijfsleven is in 2021 slechts € 9.405 uitgegeven van de € 200.000 die voor ‘21 en ‘22 

stond. Waarom is er zo weinig gedaan? Hoe is de voortgang op dit terrein? Hoe kan er zo'n groot verschil ontstaan op de 

begroting van beide jaren? Hoe worden deze gelden dit komende jaar ingezet?

11 Conform de voorgestelde aanpak is er in 2021 een pilot gedraaid i.s.m. JINC voor het realiseren van extra bliksemstages. Daardoor hebben 400 

Rijswijkse leerlingen deel kunnen nemen aan een praktijkervaring. Wegens succes van de pilot, breiden we deze aanpak en samenwerking uit. 

Zowel in aantallen leerlingen als scholen. Overige actiepunten zijn in 2021 voorbereid en worden momenteel in 2022 gerealiseerd/verzilverd, 

waaronder de realisatie van de Energy Cave als educatiecentrum en excursie locatie voor het onderwijs (PO, VO en MBO). Derhalve liggen het 

zwaartepunt van de feitelijke uitgaven in 2022. Ook de communicatie uitgaven, behorende bij de diverse activiteiten worden in 2022 ingezet.

68 GL Leerlingenvervoer: er wordt geen stijging verwacht, alleen in de brandstofprijzen. Maar er komen wel meer kinderen in 

Rijswijk wonen. Hoe ontwikkelen de kosten zich?

11 Op dit moment voorzien we al voor 2023 een stijging van de kosten ivm met de brandstofprijzen van de afgelopen maanden (NEA-index verrekend 

dit een jaar later). Een mogelijke toename als gevolg van een stijging van het aantal kinderen wordt in de begroting 2023 meegenomen.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

5 CDA Hoe kan het dat de energiekosten Marimbahal substantieel hoger zijn dan begroot? 12 De Marimbahal is in gebruik als testlocatie van de GGD en gebruikt als zodanig volop energie. De Marimbahal wordt door de GGD gehuurd tot en 

met 31 december 2022. In de begroting was qua energie rekening gehouden met leegstand van de Marimbahal.
6 CDA Als de terugbetaling Rijswijkse Schouwburg eerst wordt gestort in een bestemmingsreserve en daar dan volgens dit zelfde 

voorstel weer uit zou worden onttrokken, betekent dat dan dat dit wordt gebruikt voor financiering van het tekort op andere 

begrotingshoofdstukken?

12 Nee, dit betekent nu dat vrijgevallen cultuurmiddelen weer worden ingezet voor nieuwe activiteiten op het gebied van kunst en cultuur. 

7 CDA  “de kerktoren”: Betekent dit dat de gemeente verantwoordelijk is voor het onderhoud van één kerktoren in Rijswijk? 13 Ja dat klopt, al decenia lang is het onderhoud van de kerktoren van de gemeente. 

20 RB U schrijft dat de kosten voor energie substantieel hoger zijn. Kunnen deze kosten verhaald worden op de GGD? 12 Nee, het huurcontract van de GGD is inclusief energiekosten

30 VVD Marimbahal: Waarom wordt niet gezocht naar een financieel aantrekkelijker locatie om te kunnen testen? Is er nagedacht 

over een locatie waarin snel kan worden opgeschaald, zonder daarvoor ‘t hele pond te betalen?

12 Voor het gebruik van de Marimbahal door de GGD is een verhuurovereenkomst met de gemeente opgesteld: de GGD betaalt derhalve maandelijks 

huur voor het gebruik van de Marimbahal. De keuze voor de Marimbahal was in overleg met de GGD. Zie ook antwoord op vraag 5.

40 BVR Bestond het innovatiebudget Cultuur al? Wat zijn de te verwachten uitgaven? 13 Ja, in de beginfase van de Cultuurvisie was hier ook sprake van. Er moet nog besluitvorming plaats vinden over de uitgave(n), maar voor het herstel 

na de coronacrisis en gelet op de toekomst van de cultuursector is vernieuwing belangrijk. Te denken valt aan het bieden van ruimte om te 

experimenteren met nieuwe vormen en publieksbereik, of inspelen op veranderende vraag of maatschappelijke opgaven. 
44 BVR Onderhoud sporthal de Schilp is niet te vinden in de begroting? Hoe zit dit? 12 De voorziening moest in 2020 vrijvallen omdat er geen beheerplan door de raad was vastgesteld. Nadat op 21/12 het beheerplan alsnog door de 

raad is vastgesteld, is per abuis 'De Schilp' vergeten op te nemen in de voorziening. Dat wordt nu hiermee gecorrigeerd.
69 GL “Het budget wat eerder beschikbaar was als dotatie aan de voorziening groot onderhoud voor De Schilp, is abusievelijk 

verdwenen uit de begroting.” Hoe kan dit?

12 De voorziening moest in 2020 vrijvallen omdat er geen beheerplan door de raad was vastgesteld. Nadat op 21/12 het beheerplan alsnog door de 

raad is vastgesteld, is per abuis 'De Schilp' vergeten op te nemen in de voorziening. Dat wordt nu hiermee gecorrigeerd.
83 GL Hoe is het mogelijk dat sporthal, zwembad de Schilp uit de begroting was verdwenen? 12 De voorziening moest in 2020 vrijvallen omdat er geen beheerplan door de raad was vastgesteld. Nadat op 21/12 het beheerplan alsnog door de 

raad is vastgesteld, is per abuis 'De Schilp' vergeten op te nemen in de voorziening. Dat wordt nu hiermee gecorrigeerd.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

8 CDA Uit de toelichting blijkt dat de oorzaken kostenstijging huishoudelijke hulp (737.000) eigenlijk alle te verwachten waren. 

Waarok was dit niet begroot?

15 De indexpercentages voor deze sector waren tijdens het maken van de meerjarenbegroting in 2021 nog niet bekend. De eerste halfjaarrapportage is 

daarom het eerstvolgende moment om de indexatie van de tarieven alsnog te verwerken. De (verwachte) stijging van aantal inwoners die aanspraak 

maakt op wmo voorzieningen verwerken we per jaar. Aan de ene kant omdat het percentage van de stijging lastig te bepalen is en aan de andere 

kant omdat het Rijk in het bepalen van de hoogte van de bijdrage voor gemeenten ook niet op deze ontwikkelingen vooruit loopt. 

9 CDA Welke plannen heeft het college voorzien in het kader van het nog beschikbare bedrag van € 93.350,- (integraal 

jeugdbeleid)

16 Deze middelen zetten we dit jaar in voor de activiteiten voor de jeugdigen in de leeftijd vanaf 14+, o.a. Expeditie Rijswijk, Epic Youth, MDT, 

jongerenbijeenkomsten. De ontvangen Rijksmiddelen voor deze doelgroep n.a.v. covid zijn eerst volledig benut, deze activiteiten voor de leeftijd 14+ 

kunnen nu hiermee voortgezet worden dit jaar.
10 CDA Er vinden een paar “budgettair neutrale aanpassing” plaats naar jeugdhulp. Zijn deze ook beleidsneutraal? 16 De budgettair neutrale aanpassing vindt plaats naar het beleidsproduct Eerstelijnsloket Wmo en Jeugd. Deze overheveling is beleidsneutraal en 

heeft niet te maken met jeugdhulp maar met het sociaal wijkteam en de onafhankelijke clientondersteuning.
31 VVD Wat is de reden dat het Rijk nog geen nieuwe budgetindicatie heeft gegeven? 14 De nieuwe stand verwerken we in de 2e halfjaarrapportage. De achterliggende redenen dat het rijk dit jaar later is kennen wij als lokale gemeente 

niet.
32 VVD Wat is de reden dat er nu nog onvoldoende informatie is om de definitieve prijs te bepalen? 14 Op dit moment zijn er nog geen cijfers bekend over de aanmeldingen van nieuwe inburgeraars. In het tweede halfjaar is er meer zicht op het aantal 

inburgeraars. Het rijk heeft nog geen besluit genomen over de verdeling van de budgetten. Dat zal het rijk na 2022 beoordelen.

programma economie en werken

programma onderwijs

programma sport, cultuur en recreatie

programma sociaal domein

Pagina 2 van 6



33 VVD Welzijn Rijswijk vraagt een vergoeding van de verbouwingskosten naar het HvdS van €80.000. Heeft Trias dit ook 

gekregen? Daarnaast worden de kosten afgetrokken van de verkoopopbrengst van het Oude Raadhuis. Waarom is dit het 

geval, want is het boeken van deze kosten op het HvdS niet logischer?

16 Trias heeft een bijdrage van €85.000,- toegezegd gekregen voor de kosten die zij maken ten behoeve van hun inhuizing in het HvdS. De met de 

partners in het HvdS in 2019 afgesloten intentieovereenkomst vormde hiervoor de basis. in de 2e halfjaarrapportage 2021  is hierover een 

onttrekking uit de bestemmingsreserve HvdS gedaan. Hier gaat het dus niet om een verzoek van Welzijn Rijswijk voor een vergoeding in de 

verbouwingskosten naar het HvdS maar om de bekostiging van de verbouwing aan de Mr. Fockstraat t.b.v. inhuizing van onderdelen van Welzijn 

Rijswijk vanuit het Oude Raadhuis. De verhuizing vanuit het Oude Raadhuis wordt dus primair geëntameerd vanuit het maatschappelijk 

vastgoedbeleid en niet vanuit de realisatie van het HvdS.
43 BVR Hoe groot is de Rijksbijdrage aan de WMO? 15 De omvang van de Wmo is €15,2 miljoen op basis van de Decembercirculaire 2021 voor de jaarschijf 2022. In de meicirculaire 2022 is de laatste 

stand opgenomen, maar is wegens de zeer recente publicatie ervan nog niet geanalyseerd en verwerkt. 
45 BVR WMO huishoudelijke hulp en begeleiding. Hoe groot is de te verwachten groei? 15 Voor Wmo huishoudelijke hulpen verwachten we een groei in het aantal clienten van 7% en voor Wmo begeleiding van 6%.

54 PVDA Hoe verloopt op dit moment (eind mei) de uitkering aan minima van de energietoeslag? Kunt u een tussentijdse balans 

maken van aanvragen?

14 Er zijn (per 31 mei 2022) 99 aanvragen van de eenmalige energietoeslag handmatig afgehandeld en 344 aanvragen nog in behandeling

55 PVDA Kunt u het bedrag van 50.000 euro woonvoorzieningen nader specificeren? Gaat het hierbij om meer aanvragen, of ook om 

meer kosten per aanvraag?

15 Het gaat zowel om een lichte stijging van het aantal aanvragen als een stijgende kostprijs per woonwoonvoorzieningn. Dit laatste als gevolg van 

prijsstijgingen in de bouwsector.
56 PVDA Heeft de stijging van het aantal WMO-cliënten ook te maken met het abonnementstarief? De bevolkingsgroei van Rijswijk 

betreft nl. zeker geen toenemende vergrijzing, maar juist toename van jonge gezinnen.

15 Het intreden per 1 januari 2020 van het abonnementstarief is niet een aannemelijke factor voor de huidige stijging van het aantal Wmo clienten. De 

bevolkingsgroei is Rijswijk betekent heeft inderdaad een effect op de grijze druk, het zijn namelijk met name jonge gezinnen die hier komen wonen. 

De verhouding tussen groene druk en grijze druk verandert hierdoor. Dit sluit echter niet uit dat er ook sprake is van een absolute stijging van het 

aantal inwoners dat aanspraak maakt op Wmo-voorzieningen (18+).
59 PVDA Hoe verloopt op dit moment (eind mei) de uitkering aan minima van de energietoeslag? Kunt u een tussentijdse balans 

maken van aanvragen?

14 Er zijn (per 31 mei 2022) 99 aanvragen van de eenmalige energietoeslag handmatig afgehandeld en 344 aanvragen nog in behandeling

70 GL Over de energietoeslag wordt gezegd: “De verwachting is echter dat niet alle rechthebbenden die behoren tot de doelgroep 

een aanvraag gaan doen”. Gaat de gemeente proberen iedereen die hier recht op heeft alsnog te bereiken? Dit om te 

voorkomen dat mensen die de steun wel nodig hebben deze niet krijgen, en verder in de problemen raken.Daarnaast is het 

niet wenselijk om er vanuit te gaan dat 247 huishoudens geen aanspraak zullen doen. Mochten ze dit wel doen dan bestaat 

het tekort van 197.600 euro wel degelijk. Hoe gaat het College hier mee om?

14 De inzet van het college is om alle huishoudens met een inkomen tot maximaal 130% van het sociaal minimum te informeren over de 

energietoeslag. Dit wordt gedaan via de reguliere communicatiekanalen. En hierbij geldt ook dat inwoners zelf ook een verantwoordelijkheid hebben 

om op de hoogte te zijn en te blijven van de beschikbare regelingen. Naast de reguliere communicatielijnen, is de gemeente proactief en wordt twee 

keer per week een spreekuur georganiseerd waar inwoners terecht kunnen met vragen over hun energierekening. Dit spreekuur wordt tot dusver 

goed bezocht. Wanneer inwoners ondanks de energietoeslag in de knel komen met hun hoge energierekening, kan de reguliere bijzondere bijstand 

als mogelijk alternatief dienen. 

Uit ervaring met andere regelingen, houden we er rekening mee dat (alhoewel niet wenselijk) niet alle rechthebbende inwoners gebruik zullen maken 

van de energietoeslag. Bovendien zal een deel van de doelgroep dat woont in (relatief) nieuwe, goed geïsoleerde woning minder snel in de knel 

komen als het gaat om de energierekening. We verwachten daarom dat er geen financieel tekort zal ontstaan. Mocht dit wel het geval zijn, dan zal 

het college u informeren over de mogelijkheden om dit tekort op te vangen.

71 GL De kosten voor woonvoorzieningen en huishoudelijke hulp blijven de komende jaren gelijk in de begroting. Is dit reëel als je 

kijkt naar de toenemende vergrijzing?

15 Het Rijk loopt in het bepalen van de hoogte van de bijdrage voor gemeenten niet op toekomstige ontwikkelingen vooruit. Een stijgende 

bevolkingsgroei of stijgende prijzen in bijvoorbeeld 2023 en verder zijn dus geen factoren die ook in 2023 en verder nu al worden verwerkt. Bij deze 

wijze van begroten sluit de gemeente Rijswijk aan, zodat inkomsten en uitgaven beter in balans blijven en een reeeler beeld schetsen in de 

verhouding ertussen.
72 GL Waarom zijn de uitgaven voor het integraal jeugdbeleid (coronamaatregelen) zo laag? In 2021 is slechts € 6.652 van € 

100.000 uitgegeven. Hoe zijn deze gelden ingezet? Hoeveel jongeren zijn geholpen?

16 De ontvangen Rijksmiddelen voor de doelgroep 14+ n.a.v. covid zijn eerst volledig benut, hierdoor zijn deze genoemde middelen bijna nog niet 

gebruikt. Deze middelen bieden ons voor dit jaar de kans om het activiteitenaanbod voor 14+ voort te zetten. De betrokken partners hebben veel 

aan promotie gedaan, er is met jongeren gesproken over het gewenste aanbod. De partners hebben de jongeren ook gewezen op het totale 

activiteitenaanbod,  de diverse partners werken samen om een divers aanbod aan te bieden zonder dubbelingen.
84 GL De kosten voor de jeugdgezondheidszorg nemen in 2022 toe met € 139.000. Deze lastenstijging komt door het toenemend 

volume van 346 kinderen en heeft te maken met de bevolkingsgroei in de gemeente Rijswijk. Waar komen die 346 kinderen 

vandaan, heeft dit met Corona te maken of andere zaken?

15 De toename van 346 kinderen komt doordat Rijswijk één van de snelst groeiende steden in Nederland is. Meer inwoners betekent meer kinderen in 

Rijswijk en hierdoor neemt de vraag naar de publieke gezondheidszorg toe. De JGZ biedt aan alle kinderen laagdrempelige preventieve zorg aan. 

Het toenemend volume wijkt niet af ten opzichte van voorgaande jaren. 
85 GL Verkoop opbrengsten van het oude raadhuis  dienen om de verhuizing te bekostigen? Wat als het oude raadhuis niet 

verkocht raakt?Gezien de uitstraling van het raadhuis in het park worden er eisen gesteld aan de kopers? is het de 

bedoeling dat het Raadhuis een maatschappelijke functie blijft houden?

16 Vooruitlopen op een mogelijke verkoopopbrengst heeft altijd risico's in zich. Met de verkoop moet ook nog de aanwezige boekwaarde worden 

goedgemaakt. Het oude raadshuis is tevens een rijksmonument. Het verkoopproces en de daarbij behorende randvoorwaarden (o.a. wenselijkheid 

van toekomstige invulling) dient nog te worden opgestart.

87 GL Verkoop opbrengsten van het oude raadhuis  dienen om de verhuizing te bekostigen? Wat als het oude raadhuis niet 

verkocht raakt? Worden er, gezien de geschiedenis van het pand, eisen gesteld aan de kopers en de mogelijke functie?

16 Vooruitlopen op een mogelijke verkoopopbrengst heeft altijd risico's in zich. Met de verkoop moet ook nog de aanwezige boekwaarde worden 

goedgemaakt. Het oude raadshuis is tevens een rijksmonument. Het verkoopproces en de daarbij behorende randvoorwaarden (o.a. wenselijkheid 

van toekomstige invulling) dient nog te worden opgestart.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

11 CDA Kunt u het bedrag van € 300.000,- extra voor ziekten en plagen in 2022 nader specificeren? 18 We schatten in dat in totaal €400.000 noodzakelijk is voor de bestrijding van ziekten en plagen. Dit kunnen we als volgt specificeren: 

eikenprocessierups €110.000, reuzenberenklauw €60.000, Japanse duizendknoop €40.000 en iepziekte €190.000. 

12 CDA Kunt u het bedrag van € 350.000,- voor opruimen en herstellen na de stormen nader specificeren? Heeft dit bedrag alleen 

betrekking op de genoemde 228 bomen?

18 In dit bedrag zijn de volgende werkzaamheden opgenomen: het zagen van de boom, het verwijderen van de wortels, het afvoeren van het hout, het 

maken van een nieuwe plantplaats, het kopen en planten van nieuwe bomen. Dit bedrag heeft inderdaad alleen betrekking op de 228 omgewaaide 

bomen.

13 CDA Kunt u de bedragen voor snoeien, vervangen en herplanten van bomen (€ 150.000,- extra voor snoeien, pagina 19) en € 

600.000,- voor verwijderen en vervangen, pagina 27 nader specificeren? En blz27

19 De snoeiwerkzaamheden en het vervangen van bomen komen voort uit de inmiddels uitgevoerde veiligheidsinspectie. Het snoeien van een boom 

met achterstallig onderhoud kost €35,-. Het gaat om ca. 4.500 bomen. Het vervangen van een boom kost ca. €1.500,- en we verwachten 400 bomen 

te moeten vervangen. De benodigde financiele middelen zijn destijds niet opgenomen in het Groenbeheerplan 2020-2023, het is alleen als risico 

benoemd. 
21 RB De extra kosten voor ziekte en plagen groenbeheer zullen komende jaren aanhouden. Rijswijk heeft de ambitie de groenste 

stad van Nederland te willen blijven. Waarom worden deze extra kosten dan alleen voor 2022 in de begroting gewijzigd en 

niet in de meerjarenbegroting? 

18 Voor 2023 wordt hiervoor een bedrag opgenomen in de begroting. In 2023 wordt een nieuw groenbeheerplan opgesteld waarin een hoger budget 

structureel wordt opgenomen, passend bij de actuele situatie.

41 BVR De vier stormen leveren een extra schadepost op van 350.000 euro. Is er een standaard bedrag begroot voor schade door 

stormen e,d, in de begroting?

18 Nee

42 BVR Avalex taakstelling 3 ton. Is dit nieuw of is dit eerder gemeld aan de Raad? 19 De taakstelling is vorig jaar door de raad opgelegd. 

46 BVR Subsidie strandwalfestivaL 325.000 euro. Bedrag van 116.719 euro is geen dekking voor.  Wie gaat dit oplossen? 18 In de 1e halfjaarrapportage 2022 wordt aan de raad voorgesteld om een aanvullende raming op te nemen in de begroting 2022 van € 117.000. Als 

de raad hiertoe besluit, is het tekort gedekt.

73 GL Bestaat er vooruitziend beleid op de bestrijding van ziektes en plagen en stormschade? De verwachting is dat deze vaker 

voor zullen komen als gevolg van klimaatverandering. In de begroting is geen rekening gehouden met stijgende kosten.

18 In 2023 wordt een nieuw groenbeheerplan opgesteld waarin we rekening houden met dergelijke toenemende kosten. 

86 GL Strandwal festival, is er nagedacht over het opruimen van de stad, en voorkomen van extra rommel en plastic in de natuur? 18 De organisatie van het evenement is verantwoordelijk voor het voorkomen en het netjes achterlaten van het festivalterrein. Over de precieze 

invulling hiervan wordt nog met het bestuur van het Strandwalfestival gesproken

programma wonen en leven
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88 GL  Ziekte en plagen, worden er voor de bestrijding van de reuzenberenklauw en japanse duizendknoop gebruik gemaakt van 

pesticiden? Of maakt men alleen gebruik van natuurlijke bestrijdingsmiddelen?

18 Nee, we bestrijden op een natuurvriendelijke manier.

89 GL Door de klimaatverandering,krijgen we steeds vaker te maken met zware stormen en schade door stormen. Is het niet 

verstandig om dit op te nemen als structurele post?

18 In 2023 wordt een nieuw groenbeheerplan opgesteld waarin we rekening houden met dergelijke toenemende kosten.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

14 CDA De bibliotheek vraagt een tegemoetkoming in frictiekosten. Waren met de bibliotheek dan niet tijdig afspraken gemaakt over 

de (datum van) verhuizing? En wie is nu verantwoordelijk voor het vinden van een tijdelijke gebruiker van hun huidige 

locatie aan het Gen Eisenhouwerplein?

21 De datum van verhuizing is, zoals bij u bekend, onderhevig geweest aan de verschuiving in de opleverdatum van fase 1, met name veroorzaakt 

door de asbestperikelen tijdens de verbouwwerkzaamheden. De start van de ingebruikname van fase 1 is altijd ruim voor de afloop van het 

huurcontract van de bibliotheek voorzien. Frictiekosten als gevolg van dubbele huur waren derhalve altijd in beeld en als zodanig ook in eerdere 

besluitvorming in de gemeenteraad meegenomen. In de intentieovereenkomst tussen de partners van het Huis van de Stad is met de bibliotheek 

een inspanningsverplichting tot het vinden van een nieuwe huurder voor hun huidige locatie afgesproken, eindverantwoordelijke blijft echter de 

bibliotheek.
22 RB De fractiekosten van de bibliotheek kunnen oplopen tot ruim 1,2 miljoen. Was dit  bekend toen de businesscase voorgelegd 

werd? Is dit meegenomen in de afweging om te verhuizen naar het Huis van de Stad?  Zijn er nog besparingsmogelijkheden 

door andere keuzes te maken bij de inrichting van de bibliotheek?  Is de gemeente voornemens dit financiele gat te dichten? 

Is het mogelijk dat de bibliotheek deze extra kosten verspreid over de jaren terugbetaald aan de gemeente?

21 De frictiekosten van de bibliotheek en de andere partners waren reeds lange tijd bekend en zijn destijds op 12 december 2017 ook aan de 

gemeenteraad voorgelegd. Onder andere op basis hiervan heeft de gemeenteraad medio 2018 de bestemmingsreserve Huis van de Stad ingesteld 

om deze frictiekosten af te dekken. Over het verloop van deze reserve en de desbetreffende bedragen bent u via een RIB recent geinformeerd, 

zoals gemeld in de toelichting bij de halfjaarrapportage. De bibliotheek maakt reeds scherpe keuzes tav de inrichting en wendt daar ook de door haar 

gevormde voorziening in haar eigen begroting voor aan. De gemeentelijke bijdrage is  het sluitstuk en neemt af indien externe financieringsbronnen 

i.c. fondsen aanwezig zijn. De bestemmingsreserve als Revolving Fund aanwenden is bij de instelling daarvan niet voorzien.

34 VVD Frictiekosten Bibliotheek: de bibliotheek heeft destijds zelf een te duur en te groot (qua m2) huurcontract afgesloten. 

Waarom moet de gemeente daarvoor opdraaien?

21 Het huidige huurcontract van de bibliotheek is met medeweten en instemming van de gemeente destijds afgesloten, ook vanuit het belang van een 

succesvolle herontwikkeling van de stationslocatie. De subsidietoekenningen aan de bibliotheek zijn nadien ook op deze huursom afgestemd.

35 VVD Frictiekosten Bibliotheek: Was de bibliotheek niet verantwoordelijk voor het vinden van een nieuwe huurder in hun huidige 

pand? En zo ja, waarom moet de gemeente nu opeens die verantwoordelijkheid overnemen?

21 De gemeente neemt deze verantwoordelijkheid niet over, zij ondersteunt slechts de bibliotheek bij het vinden van een vervangende huurder, ook met 

het oog op het financiële belang dat de gemeente daarbij heeft.
36 VVD Frictiekosten Bibliotheek: Als het nodig is dat de gemeente die frictiekosten voor haar rekening moet nemen, waarom dan 

niet in de vorm van een lening aan de bibliotheek, zoals met het Museum Rijswijk ook is gedaan?

21 Zie de beantwoording van vraag 22 van de fractie van RB: de bestemmingsreserve Huis van de stad aanwenden als Revolving Fund is bij de 

instelling niet voorzien
37 VVD Frictiekosten HvdS: het was toch te voorzien dat de bibliotheek met een pand zou blijven zitten? 22 Vandaar dat reeds bij de besluitvorming over het investeringsbudget voor fase 1 van het Huis van de Stad in december 2017 deze frictiekostenpost 

aan de gemeenteraad kenbaar is gemaakt, hetgeen vervolgens medio 2018 heeft geleid tot de instelling van de bestemmingsreserve Huis van de 

Stad.
47 BVR Bibliotheek heeft huurovereenkomst tot januari 2025. Er wordt weer veel geld gevraagd voor de verhuizing.  Krijgt de Raad 

een specificatie van de kosten en hoe de aanbesteding tot stand is gekomen? Is er zicht op een tijdelijke oplossing, in de 

leegstaande bibliotheek zoals bijvoorbeeld opvang van vluchtelingen uit Oekraïne daar of tijdelijke huisvesting van 

bewonersorganisaties of andere organisaties zoals BVS?

21 De bibliotheek dient aan de gemeente verantwoording af te leggen op welke wijze zij de toegekende middelen gaat inzetten en vervolgens heeft 

ingezet. Desgewenst kan de gemeenteraad in vertrouwelijkheid - gelet op het aanbestedingsproces -  gekend worden in deze verantwoording. In 

overleg met de gemeente bekijkt de bibliotheek de opties van een vervangende huurder, passend binnen de karakteristieken van het gebouw en de 

locatie. Ook met het oog op het financieel belang daarbij van de gemeente.
60 PVDA In de uitleg van de algemene dekkingsmiddelen wordt elke post toegelicht, behalve de Tegemoetkoming energietoeslag. 

Kan er, gelijk aan de toelichting voor de toeslagenaffaire, een korte samenvatting over de huidige status toegevoegd 

worden?

22 Het kabinet heeft besloten om huishoudens met een inkomen op of net boven het wettelijk sociaal minimum tegemoet te komen in de hogere 

energiekosten. Hiervoor wordt een eenmalig budget van € 680 mln. beschikbaar gesteld via het gemeentefonds. In Rijswijk kunnen huishoudens met 

een inkomen tot 130% van het sociaal minimum aanspraak maken op deze bijdrage. Binnen Rijswijk verwachten we 2.952 (potentieel) 

rechthebbende huishoudens. Op basis van een indicatie die het ministerie heeft afgegeven, betekent dit voor Rijswijk een budget van € 2.164.000. 

74 GL Verhuizing bibliotheek: Hebben wij als gemeente(-raad) iets te zeggen over de nieuwe huurder? Is het ook mogelijk om dit 

pand in te zetten voor wonen?

21 Wij denken mee met de bibliotheek als het gaat om het vinden van een vervangende huurder. De inzet is afhankelijk van de bruikbaarheid en 

bestemming van het pand, deze is nu primair geschikt voor maatschappelijke doeleinden.
90 GL De bibliotheek aan de Vliet heeft een inspanningsverplichting voor het vinden van een nieuwe huurder van hun huidige 

pand. Worden zij hierbij ondersteund? Een bibliotheek is geen makelaar en het is wel belangrijk dat er snel een passende 

bestemming voor gevonden wordt? Zijn er restricties, eisen aan de nieuwe huurder(s)?

21 Ja, vanuit de gemeente maken we gebruik van ons netwerk en denken we mee als het gaat om het vinden van een vervangende huurder. Diens 

activiteiten moeten in ieder geval passen binnen het geldende bestemmingsplan (bestemming "gemengd 1")

105 D66 Voor de financiering frictie kosten voor de bibliotheek wordt komende jaar 1,245 miljoen euro gevraagd. Kunnen deze 

kosten iet beschikbar worden gesteld als renteloze lening aan de bibliotheek?

21 Zie de beantwoording van vraag 22 van de fractie van RB: de bestemmingsreserve Huis van de Stad aanwenden als Revolving Fund is bij de 

instelling niet voorzien. 

nummer partij vraag bladzijde antwoord

15 CDA Er is nogal wat mis gegaan met de ICT, zoals het onbruikbaar zijn van de emailadressen. Nu is ook sprake van te 

verwachten kostenstijging. In hoeverre is de gemeenschappelijke bedrijfsvoering met Delft nog in control?

23 In het kader van de digitalisering worden er veel veranderingen binnen de ICT doorgevoerd. Deze veranderingen stellen hogere beveiligingseisen. 

Tijdens het implementeren hiervan zijn emailadressen tijdelijk niet bruikbaar geweest. Door de toenemende complexiteit van onze ICT omgeving zijn 

dit soort verstoringen niet te voorkomen. Behoudens dit soort minor issue's die voor gebruikers zeer vervelend zijn hebben zich in de eerste helft 

van 2022 geen grote ICT storingen voorgedaan waarbij de bedrijfscontinuiteit in gevaar was.
38 VVD Hoe ziet het nieuwe concept van de nieuwe werkplek eruit? En waarom is er nog geen zicht op hoeveel meer dit extra gaat 

kosten?

23 Het concept van de nieuwe werkplek bestaat uit twee fases; het device en de manier waarop applicaties en data ontsloten worden. Het device is 

gebaseerd op een laptop zodat er invulling gegeven kan worden aan het hybride werken.  Er moeten nog keuzes gemaakt worden inzake het device 

incl toebehoren, de exploitatie en de kostenallocatie. Pas als deze zaken bekend zijn is er een reele begoting te maken.
57 PVDA De nadelen van een krappe arbeidsmarkt worden opgesomd. Zijn er ook kanen nav de schaalsprong van Rijswijk om ons 

juist als aantrekkelijke werkgever te positioneren?

23 Door de verwachte groei naar meer dan 60.000 inwoners zullen meer strategische functies in de organisatie nodig zijn. Dit verhoogt de 

doorstroomkansen voor medewerkers en kan benut worden in onze arbeidsmarktcommunicatie.  Tevens opent het de mogelijkheid voor hogere 

salarissen voor een specifiek aantal functies.
75 GL Als er twee forumvergaderingen tegelijkertijd worden gehouden, voorziet de organisatie dan een daadwerkelijke 

kostenbesparing?

23 Het houden van twee forumvergaderingen tegelijkertijd geeft geen kostenbesparing voor de gemeentelijke organisatie. Het voordeel zit in het feit dat 

het een avond scheelt voor de gemeenteraadsleden en fractieassistenten. 
91 GL Is de Rijswijk Academie een online learning tool? Zijn er doelen gesteld met betrekking tot het gebruik van de academie door 

de medewerkers? Hoe wordt dit gemonitord, hoe weet je of en wanneer de academie een succes is?

23 De Rijswijk Academie is een online leeromgeving, waar medewerkers trainingen kunnen zoeken, boeken en volgen. Ook doet het platform 

suggesties op basis van het profiel, leergedrag en voorkeuren en kunnen verplichte trainingen worden toegewezen. Het leeraanbod kan worden 

aangevuld met andere (o.a. Rijswijkse) content en trainingen van externe aanbieders. Daarnaast geeft het een leermanagementsysteem (LMS) 

inzicht voor de managers in de kosten en gevolgde trainingen door medewerkers. Het systeem is per januari 2022 aangeschaft. Na de afronding van 

de implementatiefase (2022) worden teams actief bezocht en de meerwaarde geëvalueerd.

92 GL Er wordt aangegeven dat er veel moeilijk vervulbare vacatures zijn, krapte op de arbeidsmarkt, uitstroom van mensen, hoge 

werkdruk. Wat wordt er gedaan voor het welzijn van de mensen?  kan daar structureel iets voor gedaan worden, voorlopig 

zijn we nog niet van de krapte op de arbeidsmarkt af.

23 Met jaarplannen wordt de werklast en prioritering op basis van het collegewerkprogramma vorm gegeven en wordt met medewerkers gesproken 

over hun werkdruk. Verder stimuleert de organisatie de vitaliteit door diverse (online) hulpmiddelen voor onder andere mentaal welzijn in te zetten

93 GL Hybride werken en de werkplek app: Naast de werkplek app worden er verder nog activiteiten ontplooid om de ambtenaren 

te helpen met het hybride werken? Is er een hybride werken beleid? 

23 De projectgroep Hybride werken heeft een projectplan opgeleverd met daarin 5 deelgebieden namelijk: 1) leidinggeven op afstand, 2) nieuwe 

vormen van vergaderen en overleggen, 3) techniek, tools online samenwerking 4) gedrag, cultuur, welzijn en verbinding. 5) beleid hybride werken.

algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien en overhead

paragraaf bedrijfsvoering
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nummer partij vraag bladzijde antwoord

16 CDA “van ..overschot naar … tekort”:  Ligt het met een stijgende rente niet in de rede om juist nu het eigen vermogen te gaan 

aanspreken als financieringsmiddel, waar dat in het jongste verleden met een negatieve rente juist niet logisch was?

25 Het eigen en vreemd vermogen (rechterzijde van een balans) hebben de investeringen betaald, die aan de linkerzijde van een balans staan. Er is nu 

tussentijds nog sprake van een financierinsoverschot (totaal meer vermogen dan investeringen). Dit zal in het 2e halfjaar van het jaar omslaan in 

een tekort aan vermogen. Het eigen vermogen is goedkoop vermogen, omdat er niet voor betaald behoeft te worden (gemeenten kunnen 

financieringsoverschotten stallen bij de Schatkist tegen 0%, bedrijven betalen nog 0,5 % voor de korte termijn. Het aanspreken van eigen vermogen 

(onttrekken aan reserves) zal als gevolg hebben dat het totale vermogen omlaag gaat, waardoor vreemd vermogen moet worden aangetrokken. Dus 

hogere rentekosten tot gevolg. Daarnaast wordt de risicobuffer verlaagd. 
23 RB De rente is lange tijd zeer laag geweest. Heeft de gemeente niet voorzien dat de rente ging stijgen?  Had het mogelijk 

geweest op een eerder moment een lening af te sluiten tegen een veel lagere rente?

25 Gemeenten mogen wettelijk niet speculeren met het aantrekken van leningen. Wel kan bij negatieve rente geprofiteerd worden door op het juiste 

moment de juiste lening aan te trekken. Dit is binnen de wettelijke regels ook gebeurd.
61 PVDA De aflossingen en voorgenomen investeringen tellen op tot €36.638.150,-. Er wordt voorgesteld een lening af te sluiten van 

€60 miljoen. Waar is de overige €23.361.850,- voor nodig?

25 Naast de voorgenomen investeringen volgens het investeringsplan begroting 2022 zijn er ook nog bestaande investeringskredieten, die nog niet zijn 

gerealiseerd.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

17 CDA Extra voertuig betreft reguliere uitbreiding. Is extra voertuig ook echt nodig? En zo ja, is een elektrisch voertuig mogelijk? 28 Door de areaaluitbreiding (Rijswijk Buiten) is het onderhoudsbudget 2022 uitgebreid met formatieplaatsen (2 fte) en een elektrische voertuig. 

24 RB Is bij de leerlingenprognose voor de Plaspoelpolder rekening gehouden met het soort nieuwbouw ( appartementen) in die 

wijk en het feit dat daar zich naar verwachting minder gezinnen met kinderen zullen vestigingen?  Komt er voor dit 

investeringskrediet nog een raadsvoorstel naar de Raad?

26 De leerlingenprognose is gebaseerd op woningen in een nieuwbouwwijk met een gevarieerd aanbod. Dit is ook opgenomen in het IHP.  In de eerste 

Marap is een bedrag opgenomen voor een haalbaarheidsonderzoek. Een eventueel investeringskrediet wordt opgenomen in het investeringsplan 

2024
25 RB Waar is het percentage van 30% stijging van de bouwkosten op gebaseerd? Betreft het extra budget enkel de stijging van 

bouwkosten of zijn er andere wensen meegenomen bij de uitbreiding?

27 Dit betreft de stijging van de bouwkosten inclusief voortschrijdend inzicht.

26 RB Is er met NS en  PRO-RAIL gesproken over een financiële bijdrage in de kosten van achterstallig onderhoud? 27 Nee, er is niet gesprokken over een financiele bijdrage. Het station is eigendom van de gemeente en jarenlang hebben wij bewust alleen het 

noodzakelijke onderhoud uitgevoerd in verband evt. verkoop/overdragen aan NS/Prorail. Nu zijn wij genoodzaakt om het achterstallig onderhoud 

alsnog uit te laten voeren zodat het weer heel en veilig wordt. 
27 RB Klopt het dat er nu nog 23.400 bomen geïnspecteerd moeten worden? Waarom wordt er geen voorziening opgenomen voor 

de te verwachten kosten voor het vervangen van zieke en dode bomen?

27 Jaarlijks inspecteren we ca. 9.000 straatbomen. Via het huidige Groenbeheerplan is er voor 2022 €100.000 beschikbaar en vanaf 2023 is een 

budget opgenomen van €286.000. 
39 VVD Is de verhoging van 30 procent uitsluitend te verklaren uit gestegen bouwkosten, of zijn er nog andere redenen? 27 Dit betreft de stijging van de bouwkosten inclusief voortschrijdend inzicht.

48 BVR In 2016 werd station Rijswijk uitgeroepen tot het meest onaangename station van Nederland. Nu 6 jaar verder blijkt de 

gemeente 663.000 euro te moeten betalen om dit station op te lappen waarvan de roltrappen al jaren buiten gebruik zijn. Is 

dit geen zaak voor Pro Rail en zal na de renovatie het ondergrondse station weer als aantrekkelijk en veilig worden 

ervaren?

27 Nee, het is geen zaak voor Prorail. Het station is eigendom van de gemeente en jarenlang hebben wij bewust alleen het noodzakelijke onderhoud 

uitgevoerd in verband evt. verkoop/overdragen aan NS/Prorail. Nu zijn wij genoodzaakt om het achterstallig onderhoud alsnog uit te laten voeren 

zodat het weer heel en veilig wordt. 

62 PVDA Hoe hoog is de totale kostenverhoging voor de intensivering van de MIRT-verkenning voor alle 7 partijen? 26 € 802.000,- 

76 GL Vervangende nieuwbouw Steenvoordeschool: Hoe zit het met de energievoorzieningen van dit schoolgebouw? Zijn die CO2-

neutraal? Is het de verwachting dat alle bouwmaterialen als gepland beschikbaar zullen zijn?

26 In het IHP is opgenomen dat nieuwe scholen CO2 neutraal gebouwd worden. Het is op dit moment nog niet bekend of alle bouwmaterialen al 

gepland beschikbaar zijn, de aanbesteding moet nog plaatsvinden. 
77 GL Investering station: als we het station gaan aanpakken, worden de omgeving rondom de gebouwen en de voorzieningen 

dan ook meegenomen in de plannen? Wordt er rekening gehouden met energieneutraliteit? 

27 Het is een belangrijke ontwikkelingsgebied van het verkeersknoopunt Generaal Eissenhouwerlaan, het Kesslerpark, de Bogaard en het 

Havenkwartier. Er is geen rekening gehouden met het station om naar energieneutraliteit te kijken. Onze hoogste prioriteit is momenteel het heel en 

veilig maken en dat betekent het uitvoeren van achterstallig onderhoud en vervangingen. 
78 GL Graag meer achtergrond over welk nieuw voertuig er wordt aangeschaft voor het wagenpark en een verklaring van de prijs. 28 Door de areaaluitbreiding (Rijswijk Buiten) is het onderhoudsbudget 2022 uitgebreid met formatieplaatsen (2 fte) en een elektrische voertuig. Het 

betreft een voertuig voor het team groenonderhoud. Elektrische voertuigen zijn op dit moment nog hoger in aanschafwaarde.
79 GL LARA “Krediet voor het bijwerken van concernbrede informatiesystemen (CIS) ten behoeve van de realisatie Zaakgericht 

Werken en Common Ground. Aan de raad wordt voorgesteld een krediet beschikbaar te stellen van € 249.000.” Deze tekst 

biedt geen achtergrondinformatie. Wat betekent dit en wat zijn de beoogde resultaten?

28 De invoering van Zaakgericht Werken vraagt om uitwisseling van zaak specifieke informatie tussen de applicaties waarin de zaken behandeld 

worden en het gemeente brede zaakregistratie- en archiefsysteem (concernbrede informatiesystemen). Deze uitwisseling van zaak specifieke 

informatie is benodigd om met de overgang naar het Zaakgericht Werken op een goede manier invulling te kunnen blijven geven aan de Archiefwet 

(het kunnen hanteren van de juiste archiverings- en vernietigingstermijnen op basis van specifieke zaakeigenschappen).

Om bovenstaande uitwisseling van zaak specifieke informatie op een juiste, informatieveilige en conform de landelijk vastgestelde 

koppelstandaarden voor Zaakgericht Werken vanuit de VNG mogelijk te maken, dienen diverse technische componenten verbonden aan het 

gemeente brede zaakregistratie- en archiefsysteem te worden vervangen, bijgewerkt en/of aangeschaft. 

Met deze investering realiseren we de vervanging, aanschaf, inrichting en implementatie van de benodigde technische componenten en creëren we 

de technische randvoorwaarden (basis op orde) waarmee de informatieontsluiting ten behoeve van (o.a.) Zaakgericht in relatie tot een juiste 

toepassing van de Archiefwet op een informatieveilige en gestandaardiseerde manier kan worden ingeregeld.

94 GL Rijswijkse straatbomen, waarom zijn de aanbevelingen van de inspecties van voor 2021 niet opgevolgd? Wat is er na 2021 

gebeurd dat dit nu wel gebeurd?

27 Op basis van de destijds beschkbare financiele middelen zijn andere keuzes gemaakt. Voor de veiligheid van de openbare ruimte is een inhaalslag 

noodzakelijk.    

95 GL EU50.000 voor het aanschaffen van een extra voertuig. Om wat voor voertuig gaat het? En waarom moet er een voertuig 

worden aangeschaft? Wordt dit een duurzaam voertuig?

28 Dit is een extra voertuig voor het team Onderhoud Ruimtelijk Domein. Door de areaaluitbreiding (Rijswijk Buiten) is het onderhoudsbudget 2022 

uitgebreid met formatieplaatsen (2 fte) en een elektrische voertuig. 
104 GL Er wordt de raad gevraagd een krediet ter beschikking te stellen voor het onderhoud van het station. is er  na vervanging / 

revisie van de liften en roltrappen periodiek (preventief) onderhoud ingepland? En wordt de MJOP ook bij herhaling 

bijgewerkt?

27 Ja, er heeft de afgelopen jaren jaarlijks onderhoud aan de technische installatie plaats gevonden en dat is ook geregeld voor de komende jaren. 

Voor de liften, verwarming, roltrappen zijn onderhoudscontracten afgesloten. Onderhoud gebeurd aan de hand van een logboek en in het MJOP zijn 

de onderhoudskosten opgenomen.
106 D66 Voor de meerkosten wordt een extra krediet beschikbaar gesteld van 1 miljoen. Wordt met het beschikbaar stellen de nood 

van de sportverenigingen van het gebrek aan ruimte mede opgelost?

27 Ja. Basketbalvereniging Locomotief en korfbalvereniging Reflex kunnen in de avonduren gebruik maken van de sporthal. 

nummer partij vraag bladzijde antwoord

18 CDA Zijn er nu al projecten en programma’s die vertraging oplopen vanwege een tekort aan personeel? 32 Er is momenteel over het algemeen een krapte op de arbeidsmarkt. Dat merken we ook in Rijswijk. De organisatie werkt met man en macht om de 

geplande projecten en programma's uit te voeren. Via de P&C cyclus zal de raad op de hoogte worden gehouden over eventuele vertragingen in 

projecten en programma's.
103 GL Waar zijn de kosten voor de energietransitie van woningen, bedrijven, en mobiliteit? 30 In de begroting zijn alleen de kosten opgenonen ambtelijke ondersteuning/onderzoek. Er zijn dus geen kosten opgenomen voor de uitvoering van 

energiemaatregelen aan woningen en bedrijven.   

nummer partij vraag bladzijde antwoord
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102 GL In het Financieel Overzicht wordt onder het Programma Wonen en Leven kosten voor Klimaatadaptatie genoemd. Deze  

vind ik niet terug in het bijbehorende hoofdstuk. Waarom niet? Kan er in het hoofdstuk Programma Wonen en Leven 

toelichting op de klimaatadaptatie kosten worden gegeven?

35 De tekst over klimaatadaptatie is abusievelijk niet opgenomen. Hieronder de bijbehorende tekst: In 2021/ 2022 is een uitvoeringsprogramma 

opgesteld voor klimaatadaptatie. Het programma moet nog worden vastgesteld in de Raad. In dit voorstel gaan we vooralsnog uit van een minimaal 

pakket aan maatregelen op basis van een convenant met de Provincie Zuid-Holland. Een nieuwe coalitie kan kiezen voor meer maatregelen. 

Klimaatadaptatie is op dit moment onderbelicht in Rijswijk. Met name hitte is een probleem in Rijswijk. Om dit probleem aan te pakken, zowel in 

bouwprojecten als in openbaar gebied, is een aanjager (een persoon) en aanjaagbudget voor klimaat noodzakelijk. Voor de invulling van deze 

aanjager vragen wij voor 2022 € 60.000 (o.b.v. een halfjaar inzet).Om eenmalige onderzoeksprojecten te kunnen uitvoeren en voor specifieke 

communicatiemiddelen vragen we € 50.000 aan (o.b.v. halfjaar inzet). Vanaf 2023 vragen structureel voor de aanjager € 120.000 en een 

aanjaagbudget € 200.000 per jaar.
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